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El Govern s’ha compromès a 
intentar eliminar una part dels 
diumenges d’obligat tancament 
que queden aquest any. Així ho 
van exposar el cap de Govern, 
Jaume Bartumeu, i el ministre de 
Turisme, Claudi Benet, a la pre-
sidenta de la Federació d’Associ-
acions de Comerciants (FACA), 
Susagna Venable, i al vocal de 
l’entitat, Albert Ginesta, durant 
la reunió que van mantenir ahir. 
De moment es desconeix quins 
serien els diumenges afectats 
dels cinc que encara queden. Ve-
nable va admetre que no és una 
tasca fàcil canviar el decret d’ho-
raris comercials i que la solució 
no serà ràpida. Tot i així, va cele-
brar la notícia.

De la seva banda, Bartumeu 
va reiterar la voluntat de diàleg 
amb el sector i la plena disposi-
ció a trobar en les properes set-

manes una fórmula que “satis-
faci plenament els comerciants”. 
Al mateix temps, va recordar 
que l’executiu vol permetre als 
treballadors del sector compagi-
nar la vida laboral i familiar, “al-
menys deu diumenges a l’any”. 

Durant la trobada, la FACA 
va plantejar la caiguda de les 

vendes per la crisi i va reiterar 
que es prengui en consideració 
la proposta d’oferir deu diu-
menges festius als treballadors 
de cara a l’any que ve. Bartumeu 
també va recordar que el pla de 
reactivació del comerç no s’ha 
pogut realitzar perquè el Con-
sell hi va votar en contra. 

Compromís de suprimir part 
dels diumenges de tancament
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Venable i Ginesta durant la trobada amb Bartumeu i Benet, ahir.

Bartumeu vol trobar una fórmula que satisfaci plenament el sector 
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El reglament sobre les subs-
tàncies que esgoten la capa 
d’ozó i sobre determinats ga-
sos d’efecte hivernacle va en-
trar ahir en vigor coincidint 
amb el Dia internacional per a 
la protecció de la capa d’ozó. 
Es tracta d’un text que ha de 
servir per regular l’activitat 
de les empreses que treballen 
amb productes que poden 
emetre substàncies perilloses 
per a aquesta capa. 

D’aquesta manera, es fixa 
l’obligació per a totes les em-
preses que treballen amb 
aquestes substàncies, com ara 
les de gestió d’aparells de re-
frigeració, neveres i extintors, 
a estar registrades, tal com va 
recordar el cap de la Unitat de 
Medi Atmosfèric, Marc Ros-
sell. Aquest tipus de gestors 
s’hauran de regularitzar abans 
del 31 de desembre d’enguany.

Tal com va exposar el mi-
nistre de Medi Ambient, Vi-
cenç Alay, aquest reglament 
deriva de l’aplicació del Con-
veni de Viena i el Protocol de 
Mont-real, que han resultat 
molt exitosos, com va desta-
car, ja que s’ha aconseguit una 
important reducció d’aquestes 
substàncies que malmeten la 
capa d’ozó. A banda de la im-
plantació d’aquest reglament, 
també es duen a terme tasques 
divulgatives a les escoles, com 
ara tallers.

D’altra banda, el titular de 
Medi Ambient es va mostrar 
optimista de cara que la Llei 
d’impacte ambiental es pugui 
començar a aplicar a partir de 
l’any que ve, i va remarcar que 
es tracta d’un text “importan-
tíssim”. Així mateix, va ma-
nifestar que espera que no es 
demani més pròrrogues i que 
per tant la norma es pugui 
aprovar en breu. 

El reglament per 
protegir la capa d’ozó 
entra en vigor
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L’exministre de Treball espanyol 
Jesús Caldera creu que apostar 
per les indústries ecològiques és 
la solució a la crisi perquè serà 
una font de llocs de treball. A 
més, va afegir que empreses re-
lacionades amb la gestió de l’ai-
gua, el patrimoni o la restaura-
ció dels danys mediambientals, 

a més de les que es dediquen a 
les energies renovables, poden 
tenir molt futur a Andorra. L’ex-
ministre va fer aquestes afirma-
cions en la conferència que va 
oferir al Centre de Congressos 
amb motiu del desè aniversari 
del Partit Socialdemòcrata. 

Per Caldera, durant els dar-
rers anys s’ha buscat l’aprofita-
ment individual i l’afany de lu-

cre, i per sortir de la recessió cal 
tenir en compte que tots vivim 
en societat i que hi ha recursos 
suficients per a tothom si s’utilit-
zen bé. Caldera es reunirà avui 
amb el cap de Govern, Jaume 
Bartumeu, per parlar dels pro-
grames socials i de les reformes 
que s’apliquen, de les relacions 
europees i d’una millor coope-
ració entre Espanya i Andorra. 

Caldera creu que la indústria 
ecològica és font d’ocupació
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Bartumeu i Caldera abans de l’acte al Centre de Congressos, ahir.


